
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 99

от  заседание, състояло се на 28.11.2002 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева, доц. Георги Лозанов, доц. д-р Лилия Райчева, 
доц. д-р Маргарита Пешева, Мария Стефанова, Райчо Райков,   Стефан Димитров, 
Тома Иванов, Юлиана Тончева.
ОТСЪСТВАЛИ: няма.

ДНЕВЕН РЕД:
1. Избор на Председател на СЕМ.

Четвърто  заседание

Начало  на   заседанието  15,30  часа,  водено  от  доц.  д-р  Маргарита  Пешева, 
председател на СЕМ,  протоколист -  Михаела Йоргова.

ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”:

Маргарита Пешева откри четвъртото по ред заседание на Съвета на 28.11.2002 г. 
с  една  точка  в  дневния  ред  –  избор  на  нов  Председател  на  СЕМ.  При  всяко 
заседание  цялата  процедура се  повтаря  отново,  като  тя  напомни,  че  изборът  на 
Председател на четвъртото заседание става с обикновено  мнозинство (съгл. т. 3, Б) 
от  Процедурата).  Маргарита  Пешева поставя  на  гласуване  начина,  по  който ще 
протече  гласуването  –  явно  или  тайно,  като  нейното  предложение  е  за  явно 
гласуване.
СЕМ гласува предложението на Маргарита Пешева за явно гласуване с девет 
гласа “за”.

След гласуването, следвайки процедурата по избора на нов Председател на СЕМ, 
Маргарита  Пешева даде  думата  на  членовете  на  СЕМ  за  предложения  и 
изказвания. 
Тома Иванов отново  предложи Райчо Райков, събрал най-много гласове досега.

Други изказвания не бяха направени и Маргарита Пешева  предложи гласуване за 
прекратяване на предложенията и изказванията. 

СЕМ  гласува  с  девет  гласа  “за”  прекратяване  на  изказванията  и 
предложенията на четвъртото заседание.

Маргарита  Пешева  обяви  преминаването  към  режим  на  гласуване  за 
кандидатурата на  Райчо Райков за  Председател на СЕМ.
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Четвърто   гласуване – за Райчо Райков

СЕМ гласува с пет  гласа “за” (  Анна Хаджиева,  Мария Стефанова,  Райчо 
Райков,  Стефан  Димитров,  Тома  Иванов)  и  четири  гласа  “въздържал  се” 
(  Георги  Лозанов,  Лилия  Райчева,  Маргарита  Пешева,  Юлиана  Тончева) 
кандидатурата на Райчо Райков за Председател на СЕМ.

В резултат на това  гласуване Райчо Райков бе избран за   Председател на 
СЕМ. 

  Маргарита  Пешева   честити  на  новоизбрания  Председател  и  за  протокола 
направи  изказване.  Тя  пожела на  г-н Райчо Райков да  продължи политиката  на 
Съвета  в  областта  на  публичността  и  прозрачността,  на  уважението  към 
гражданския  сектор, да не проявява “омраза и презрение към операторите. Никой 
няма право да проявява омраза към операторите” и това Маргарита Пешева държи 
да се запише в протокола. Тя призова г-н Райков завинаги да забрави фразата си за 
АБКО,  БАЛКО  и  т.н.  Дори  и  на  шега  не  бива  да  се  чува  неуважение  към 
неправителствения  сектор.  Маргарита  Пешева  пожелава  на  Райчо  Райков  да  се 
бори за публичния авторитет на Съвета, да работи добре с Комисията по медии в 
НС, защото това е много важно. Да се бори за един наистина професионален ЗРТ. 
Пожелава му да отстоява единната регулация, защото без единна регулация СЕМ 
ще влезе в един много опасен капан, опасен както за регулационния орган,  така и 
за  развитие  на  професионалния  сектор.  Тя  пожелава още на  Райчо Райков  “да 
събира,  а  не  да  разделя  Съвета,  да  се  опитва да  тушира  конфликтите,  а   да  не 
поражда нови огньове, защото важен е Съветът, не е важен неговия Председател. 
Председателят е  само един от всичките” Ако г-н Райков спази всичко това, СЕМ 
ще  бъде  един  чудесен  орган.  Накрая  Маргарита  Пешева  пожела  на  новия 
Председател “да преведе кораба на регулацията към един по-щастлив и по-спокоен, 
по-професионален бряг”.
След изказването на Маргарита Пешева Мария Стефанова направи предложение 
СЕМ да продължи на това четвърто заседание с избор на Изпълнителен секретар и 
да се препотвърди говорителят на Съвета.
Лилия Райчева внесе още едно предложение , във връзка с проекта по програма 
“Фар”. Днес изтича срокът за представяне на проекта в Министерство на културата 
и затова тя предлага  да информира СЕМ за подготвения от нея текст, който трябва 
да се гласува и внесе в Министерство на културата.
Предложенията бяха приети от СЕМ.

Райчо Райков  благодари за доверието и за много важната закрила, за които днес е 
научил.  Приятно  му е  било да  установи,  че  работи  в  един екип  с  хора,  които, 
отстоявайки собствената си позиция, становища, възгледи, не могат да докоснат по 
никакъв начин и да накърнят самочувствието на  другия си колега. (Има предвид 
себе си). За това той благодари на всички, благодари и за доверието. Той нищо 
няма  да  обещава.  Казал  е  какво  смята  за  регулацията.  Наистина  ще  положи 
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огромни усилия  (обръща се към г-жа Пешева) да забрави прословутата си фраза, 
но тя не е била израз на неуважение. По-скоро не приема поведението на някои от 
членовете на професионалните сдружения да диктуват, а не да влизат в диалог. За 
г-н  Райков  е  било  удоволствие  да  участва  в  състезание  с  доц.  Лозанов,  когото 
много високо цени. Разменили са си с него реплика, че, “ два остри камъка, ако се 
меки, в крайна сметка ще заприличат на заоблени камъчета, а такива ги хвърлят във 
водата”. Добре е да има “ос”, различни мнения. Накрая г-н Райков още един път 
благодари на СЕМ.

Райчо Райков отново предложи Тома Иванов за Изпълнителен секретар на СЕМ. 
Не би искал отново да повтаря мотивите си, изложени на първото заседание.
Маргарита  Пешева  поддържа  предложението  Тома  Иванов  да  бъде  избран  за 
Изпълнителен секретар на Съвета и прикани членовете на СЕМ, ако нямат други 
предложения, да пристъпят към гласуване.
Лилия  Райчева   изрази  задоволството  си  от  оформящия  се  тандем.  Смята,  че 
двамата ( Райчо Райков и Тома Иванов) взаимно ще се допълват. Предполага, че не 
ги чакат леки дни, но призовава Съвета да ги увери, че няма да се отнася към тях 
така, както понякога се е отнасял към Маргарита Пешева, когато е оставяна  “сама 
да движи нещата”.
Юлиана Тончева  също би искала да изрази задоволството си от оформящия се 
тандем. Категорично е убедена, че двамата заедно ще се радват на подкрепата на 
всички членове на Съвета и смята, че действително сега има шанс Съветът не само 
да продължи всичко добро, което е сътворил до момента, но и да го “издигне до 
нови висоти”.
Маргарита  Пешева  също  ще  направи  всичко,  което  зависи  от  нея,  да  бъде  в 
помощ на едно колегиално и етично поведение и към самата дейност на Съвета и 
към работата на новия Председател и на новия Изпълнителен секретар. Тя  няма 
нищо против двамата,  просто е имала друг избор за  Председател и ще направи 
всичко възможно СЕМ да остане един добър екип и да работи като колегиален 
орган.
Анна Хаджиева  винаги е уважавала позицията на Георги Лозанов и в НСРТ и в 
СЕМ.
Други изказвания не бяха направени и СЕМ пристъпи към режим на гласуване за 
избор на Изпълнителен секретар.
СЕМ гласува с девет гласа “за” Тома Иванов като Изпълнителен секретар на 
Съвета.
СЕМ  препотвърди  с  девет  гласа  “за”  Юлиана  Тончева  като  говорител  на 
Съвета.
Като честити на новоизбраните колеги,  Маргарита Пешева  изрази надежда, “че 
корабът на регулацията ще оцелее”.

След поздравленията към новоизбрания Председател Лилия Райчева запозна СЕМ 
с  подготвения  от  нея  текст  по  проекта  “Институционално  укрепване  на  СЕМ”, 
който е по програма “Фар”. ( Текстът е приложен към Протокол № 99).
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След проведеното обсъждане СЕМ прие с девет гласа “за”  текста,  подготвен от 
Лилия  Райчева,  по  проекта  “Институционално  укрепване  на  СЕМ” по програма 
“ФАР”,  който ще бъде внесен в Министерство на културата.
С това бе изчерпан дневния ред на последното – четвърто, заседание.

Приложени документи към протокол № 99:
1. Проект “Институционално укрепване на СЕМ”, изготвен от Лилия Райчева, по 
програма “Фар”.
 
ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Анна Хаджиева Георги Лозанов
. . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . 

Лилия Райчева Мария Стефанова
............................ . . . . . . 

Райчо Райков Стефан Димитров
 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Тома Иванов             ........................... Юлиана Тончева ........................

Маргарита
 Пешева
Председател  на 

заседанието
…………………..
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